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3. Submitting application 

If the applicants meet the requirements after initial screening, we will send them an 

application package. Applicants have to submit us the application form, required 

documents and registration fee.  

4. Undergoing assessment 

We will assign a social worker to conduct the home study assessment, during which the 

social worker will interview the applicants and conduct home visit. Local referees and 

persons living in the same household with the applicants will also be interviewed. The 

applicants need to complete the adoption training before home approval can be granted. 

5. Home approval  

After passing the assessment, the applicants are approved as Prospective Adoptive 

Parents (PAPs). They will be placed into the home pool for matching. 

6. Matching 

A matching panel meeting is scheduled by the Social Welfare Department. A child waiting 

for adoption will be matched to a family in the home pool which can best meet the child’s 

needs. 

7. Considering proposal  

If the family is selected for a child, our social worker will discuss with the family to see if 

they would accept the matching proposal. Information and medical reports of the child 

will be provided to the family for their consideration. 

8. Meeting your child 

If the matching proposal is accepted, the family will meet the child, together with the 

social worker of the Adoption Unit, Social Welfare Department. 

9. Moving in 

The adoptive family can bring the child home and start to live together when the latter is 

ready. 

10. Finalizing adoption 

After a child is placed in the family, post-placement supervision will be undertaken by the 

social worker of the Adoption Unit, Social Welfare Department for a period of not less 

than 6 months, before an adoption order is granted. 
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要求向本社提交申請表、所需文件及費用。 

4. 接受評估 

在評估期間，我們的社工會約見申請人及進行家訪。社工也會面見申請人的推薦人及與申

請人同住的人士。申請人須完成領養訓練課程，方可被核准成為準領養家庭。 

5. 成為準領養家庭 

通過評估後，申請人被核准成為準領養家庭，被列於領養家庭名冊中，等候配對。 

6. 配對會議 

社會福利署安排配對會議，從領養家庭名冊中為待領養兒童配對最合適的領養家庭。 

7. 配對 

被選取的家庭將與社工商討是否接受配對。我們會提供領養兒童的資料和醫療報告，以作

家庭考慮。 

8. 與你的孩子會面 

如家庭接受配對，我們和社會福利署領養課的社工會安排領養父母與被配對的領養兒童會

面。 

9. 接你的孩子回家 

當領養兒童作好準備時，領養父母可帶兒童回家，開始一同生活。 

10. 完成領養程序 

當領養兒童遷入領養家庭後，社會福利署領養課的社工將負責其後不少於六個月的跟進期，

直至法院頒予領養令為止。 
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要求向本社提交申请表、所需文件及费用。 

4. 接受评估 

在评估期间，我们的社工会约见申请人及进行家访。社工也会面见申请人的推荐人及与申

请人同住的人士。申请人须完成领养训练课程，方可被核准成为准领养家庭。 

5. 成为准领养家庭 

通过评估后，申请人被核准成为准领养家庭，被列于领养家庭名册中，等候配对。 

6. 配对会议 

社会福利署安排配对会议，从领养家庭名册中为待领养儿童配对最合适的领养家庭。 

7. 配对 

被选取的家庭将与社工商讨是否接受配对。我们会提供领养儿童的资料和医疗报告，以作

家庭考虑。 

8. 与你的孩子会面 

如家庭接受配对，我们和社会福利署领养课的社工会安排领养父母与被配对的领养儿童会

面。 

9. 接你的孩子回家 

当领养儿童作好准备时，领养父母可带儿童回家，开始一同生活。 

10. 完成领养程序 

当领养儿童迁入领养家庭后，社会福利署领养课的社工将负责其后不少于六个月的跟进期，

直至法院颁予领养令为止。 
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